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Commission des Affaires sociales, 
de l'Emploi et des Pensions 

Commissie voor Sociale Zaken, 
Werk en Pensioenen 

 

du 

 

MERCREDI 24 MAI 2023 

 
Après-midi 

 
______ 

 

 

van 

 

WOENSDAG 24 MEI 2023 

 
Namiddag 

 
______ 

 
 
La réunion publique de commission est ouverte à 15 h 03 et présidée par Mme Cécile Cornet. 
De openbare commissievergadering wordt geopend om 15.03 uur en voorgezeten door mevrouw Cécile 
Cornet. 
 
Les textes figurant en italique dans le Compte rendu intégral n’ont pas été prononcés et sont la reproduction 
exacte des textes déposés par les auteurs. 
De teksten die in cursief zijn opgenomen in het Integraal Verslag werden niet uitgesproken en steunen 
uitsluitend op de tekst die de spreker heeft ingediend. 
 

01 Samengevoegde vragen van 

- Wim Van der Donckt aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, Personen met 
een handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "Het recht op een vergissing na de toekenning van 
het wettelijk pensioen" (55036192C) 
- Anja Vanrobaeys aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, Personen met een 
handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "Het jaarverslag van de Ombudsdienst Pensioenen en 
de IGO" (55036208C) 
- Nahima Lanjri aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, Personen met een 
handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "Het opnemen van een loopbaanonderbreking i.h.k.v. de 
opvoeding van een kind jonger dan 6 jaar" (55036815C) 

01 Questions jointes de 

- Wim Van der Donckt à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes handicapées, Lutte 
contre la pauvreté et Beliris) sur "Le droit à l'erreur après l'octroi de la pension légale" (55036192C) 
- Anja Vanrobaeys à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes handicapées, Lutte 
contre la pauvreté et Beliris) sur "Le rapport annuel du Service de médiation Pensions et la GRAPA" 
(55036208C) 
- Nahima Lanjri à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes handicapées, Lutte contre 
la pauvreté et Beliris) sur "La prise d'une interruption de carrière pour élever un enfant de moins de 
6 ans" (55036815C) 
 

01.01  Wim Van der Donckt (N-VA): Ik verwijs naar mijn ingediende 

vraag, mevrouw de voorzitster. 
 
Geachte mevrouw de minister, het Jaarverslag 2022 van de 
Ombudsdienst Pensioenen is sinds vandaag beschikbaar.  
 
Nadat het wettelijk pensioen toegekend en voor de eerste keer 
uitbetaald is, dan is er volgens de wettelijke bepalingen geen 
mogelijkheid meer om te verzaken aan het wettelijk pensioen en dit 
alsnog later op te nemen. 
 
De Ombudsman Pensioenen merkt in bemiddelingspogingen op dat de 
Pensioendienst vaak wel weet dat een gepensioneerde te goeder 
trouw een vergissing heeft gemaakt, maar dat de wet gewoon geen 
aanpassingen of compensaties meer toelaat. 
 
Mijn vraag aan u is dan ook de volgende: 

01.01  Wim Van der Donckt (N-

VA): Dès que la pension légale a 
été versée pour la première fois, il 
n'est plus possible d'y apporter 
aucun changement, même s'il 
s'avère que la personne concernée 
ne souhaitait pas prendre sa 
retraite.  
 
Est-il possible de corriger des 
erreurs s'il s'avère que la personne 
est de bonne foi?  
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Heeft een gepensioneerde die te goeder trouw handelt “recht op een 
vergissing"? Ofte kunnen fouten of vergissingen gecorrigeerd worden 
wanneer de betrokkene te goeder trouw is? 
 

01.02  Anja Vanrobaeys (Vooruit): Ik verwijs ook naar mijn ingediende 

vraag, mevrouw de voorzitster. 
 
Mevrouw de minister, uit het Jaarverslag van de Ombudsdienst 
Pensioenen, dat op 21 april werd uitgebracht, blijkt dat  in 2022 1.087 
mensen vragen of problemen hebben gemeld of klacht hebben 
ingediend bij de Ombudsdienst Pensioenen. 
 
In de dossiers ziet de Ombudsdienst Pensioenen een aantal 
problemen en klachten vaak terugkomen. Daarom worden in het 
jaarverslag een aantal tips gegeven aan toekomstig gepensioneerden 
om die problemen te vermijden (zelf vervroegd pensioen aanvragen, 
gebruik van digitaal mandaat en zelf loopbaangegevens nakijken).  
 
Naast die tips, geeft de ombudsman een aantal aanbevelingen om 
zowel de dienstverlening te verbeteren. Zo merkt de dienst op dat er 
geen recht op vergissing bestaat voor een gepensioneerde die ter 
goeder trouw is en werpt de vraag op het niet gewenst is dat 
gepensioneerden die ter goede trouw zijn, hun vergissingen kunnen 
(laten) corrigeren. Dat blijkt vooral een probleem te zijn wanneer 
gepensioneerden merken dat ze meer belastingen moeten betalen op 
hun aanvullend pensioen wanneer ze met vervroegd pensioen gaan. 
 
Daarnaast vindt de ombudsdienst dat de pensioendienst zelf ook 
proactiever op zoek mag gaan naar wie alsnog recht heeft op een IGO, 
om er mee voor te helpen zorgen dat er minder gepensioneerden in 
armoede leven. Daarom suggereert hij de wetgever om de bestaande 
wetgeving aan te passen om ervoor te zorgen dat er rekening 
gehouden mag worden met een “normaal" gebruik van gekregen of 
gespaard geld. 
 
Mijn vragen:  
•Heeft u reeds kennis genomen van het Jaarverslag 2022 van de 
Ombudsdienst Pensioenen? Wat is uw eerste reactie?  
•De Ombudsdienst Pensioenen raadt aan dat het IGO niet alleen op 
65 jaar automatisch zou worden toegekend, maar dat er op 
regelmatige tijdstippen een onderzoek zou gebeuren of minstens een 
algemene communicatie zou gebeuren om de non take up te 
verminderen. Hoe staat u daar tegenover? 
 

01.02  Anja Vanrobaeys (Vooruit): 

Comment la ministre réagit-elle au 
rapport annuel 2022 du Service de 
médiation pour les Pensions (SP)? 
Celui-ci demande d'octroyer aux 
pensionnés de bonne foi le droit de 
faire corriger leurs erreurs. Il 
conseille également d'octroyer 
automatiquement la GRAPA à 65 
ans, mais aussi d'effectuer un 
contrôle à intervalles réguliers. 
Quel est l'avis de la ministre 
concernant ces pistes?  
 

01.03  Nahima Lanjri (cd&v): Ik verwijs eveneens naar mijn 

ingediende vraag, mevrouw de voorzitster. 
 
Op 9 mei waren we in deze commissie getuige van een zeer 
interessante uiteenzetting van de ombudsman pensioenen die het 
jaarverslag 2022 van de ombudsdienst pensioenen kwam voorstellen. 
Hierin verwees hij naar klachten in verband met dienstverlening en de 
berekening van het IGO maar ook de nood aan sensibilisering rond 
bepaalde onderwerpen. 
 
Eén van de meest spraakmakende zaken die het jaarverslag 
aanhaalde was het ontbreken van de opname van 
loopbaanonderbreking in kader van de opvoeding van een kind jonger 
dan 6 jaar voor het bepalen van de pensioenleeftijd. 
 
Wanneer mensen een loopbaanonderbreking opnemen om een kind 

01.03  Nahima Lanjri (cd&v): Une 

interruption de carrière visant à 
élever des enfants de moins de 
6 ans peut être prise en 
considération dans le calcul de la 
pension, mais les données ne sont 
pas transmises automatiquement 
au Service fédéral des Pensions.  
 
Combien de personnes perdent-
elles ainsi une partie de leur 
pension? La ministre peut-elle 
veiller à ce que ces personnes 
reçoivent proactivement un 
message les priant de vérifier 
qu'aucune période ne manque à 
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jonger dan 6 jaar op te voeden dan kunnen zij deze periode laten 
meetellen voor hun pensioenleeftijd. Dit kan maximum voor een totale 
periode van 3 jaar. 
 
Vandaag worden deze gegevens niet automatisch doorgegeven aan 
de federale pensioendienst waardoor deze periodes ontbreken in de 
loopbaan. Mensen die thuisbleven om voor hun jonge kinderen te 
zorgen moeten dus zelf gaan controleren en zelf aangeven aan de 
federale pensioendienst dat deze periode meetelt voor hun 
pensioenloopbaan. 
 
Heeft u zicht op de omvang van deze problematiek rond de opname 
van jaren in pensioenberekening in kader van de opvoeding van 
kinderen jonger dan 6 jaar? 
Hoeveel mensen zouden recht hebben op het meetellen van jaren van 
loopbaanonderbreking voor de bepaling van de pensioenleeftijd? 
Hoeveel mensen lopen de opname van loopbaanonderbreking voor de 
bepaling van de pensioenleeftijd mis? 
Zal u de nodige acties ondernemen om ervoor te zorgen dat deze 
gegevens automatisch ingevuld worden? Indien niet, kan u ervoor 
zorgen dat mensen proactief een melding krijgen om MyPension te 
controleren wanneer ze ontbrekende loopbaanperiodes hebben? 
 

leur carrière?  
 

01.04 Minister Karine Lalieux: Beste collega’s, ik mocht de 

ombudsman op 12 april ontvangen voor een heel productieve en 
constructieve werkvergadering. Daarbij complimenteerde ik hem en 
zijn team voor het uitstekende werk. De aanbevelingen worden grondig 
geanalyseerd door de Pensioendienst, waarna ook het Beheerscomité 
zal worden geconsulteerd.  
 
Mijnheer Van der Donckt, het recht op een fout is moeilijk af te bakenen 
en de implementatie ervan zou erg complex en arbeidsintensief zijn 
voor de administratie.  Er bestaan al correctiemogelijkheden. Zowel bij 
de Ombudsdienst als bij de Raad voor uitbetaling van de voordelen 
kunnen burgers terecht met vragen en verzoeken. Het jaarverslag van 
de Ombudsdienst wijst op de grote responsiviteit van de administratie 
op vragen van de Ombudsdienst.  
 
Wat de IGO betreft, herhaal ik mijn ambitie, in mijn beleidsverklaring 
opgenomen, om zoveel mogelijk komaf te maken met de non-take-up. 
We blijven ons ook inspannen om de sociale rechten waar mogelijk te 
automatiseren. Ook mijn administratie doet er alles aan om zoveel 
mogelijk non-take-up te vermijden en zich op dat vlak te blijven 
verbeteren, onder meer door actief deel te nemen aan de werkgroep 
die hiertoe werd opgericht binnen de FOD Sociale Zekerheid rond de 
toegang tot sociale rechten.  
 
Mevrouw Lanjri, ik wil benadrukken dat het gaat om periodes waarin 
ouders thuisblijven om te zorgen voor hun kinderen jonger dan zes 
jaar, zonder dat er een loopbaanonderbreking of tijdskrediet werd 
genoten. Die worden namelijk gelijkgesteld, zowel voor het bepalen 
van de vroegste pensioendatum als voor het berekenen van een 
pensioenbedrag. Al sinds 2016 staat er over de zorg voor kinderen 
jonger dan zes jaar een melding op mypension.be die naar aanleiding 
van het rapport van de ombudsman verder werd verduidelijkt. 
 
De Federale Pensioendienst onderzoekt wat mogelijk is om de burgers 
actiever op te roepen om bij het bezoek aan mypension.be zijn of haar 
loopbaan te controleren. Zodra de operationele ruimte het toelaat, zal 
de Pensioendienst alle loopbanen van burgers van 57 jaar met 

01.04  Karine Lalieux, ministre: Le 

12 avril 2022, j'ai eu une réunion de 
travail constructive avec le Service 
de médiation pour les Pensions. Le 
Service fédéral des Pensions 
analyse actuellement en 
profondeur les recommandations. 
 
Il est difficile de définir le droit à 
l'erreur et sa mise en œuvre serait 
très complexe et demanderait 
beaucoup de travail. Le Service 
des Pensions ou le Conseil pour le 
paiement des prestations rendent 
déjà possibles à l’heure actuelle 
des possibilités de correction.  
 
Dans ma déclaration de politique 
générale, j'ai déjà indiqué que je 
souhaitais supprimer autant que 
faire se peut le non-recours à la 
GRAPA. Nous poursuivons 
également nos efforts en vue 
d'automatiser les droits sociaux. 
Mon administration participe 
activement au groupe de travail 
créé à cet effet au sein du SPF 
Sécurité sociale.  
 
Les périodes d'interruption de 
carrière ou de crédit-temps pour 
s'occuper des enfants sont 
assimilées pour la détermination 
de la date de la pension et pour le 
calcul du montant de la pension. 
Depuis 2016 déjà, cela est 
mentionné sur MyPension, mais 
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ontbrekende periodes proactief controleren en waar nodig aanvullen.  
 
Wat uw vraag naar cijfers betreft, zou ik u willen verzoeken deze als 
schriftelijke vraag in te dienen, mevrouw Lanjri. 
 

cette mention a été clarifiée une 
nouvelle fois à la suite du rapport 
du Service de médiation Pensions. 
Le Service fédéral des Pensions 
examine comment inviter plus 
activement les citoyens à vérifier 
leur carrière. Dès que cela sera 
possible d'un point de vue 
opérationnel, les périodes 
manquantes pourront être vérifiées 
proactivement pour les carrières 
des citoyens âgés de 57 ans. 
 
Les questions visant à obtenir des 
chiffres doivent être posées par 
écrit.  
 

01.05  Nahima Lanjri (cd&v): Ik had nog een tweede vraag over de 

zorg van onthaalouders.  
 

 

01.06 Minister Karine Lalieux: Mijn administratie kan daarop nog geen 

antwoord geven.  
 

 

01.07  Anja Vanrobaeys (Vooruit): Mevrouw de minister, ik heb 

onthouden van de Ombudsdienst dat er veel minder klachten waren 
sinds we die controleprocedure hebben vermenselijkt. Dat is toch wel 
een stap vooruit. Ook het mandaat voor de mutualiteiten en het 
middenveld is een stap vooruit. 
 
Het is wel spijtig dat mensen in de loop van hun pensioen denken dat 
ze geen recht hebben op een IGO, terwijl ze toch in aanmerking 
komen. Ik steun dus het voorstel om wel om de zoveel jaar te bekijken 
of ze er recht op hebben en het dan toch automatisch toe te kennen.  
 
Ik heb begrepen dat het recht op vergissing complex is en heel veel 
mankracht vraagt. Sommige van die vergissingen zijn heel schrijnend. 
Dat zou ook maar voor een beperkte periode gelden. Ik zou erop willen 
aandringen dat dit verder wordt nagegaan. We moeten net zoals bij de 
IGO-procedure menselijk blijven in de toekenning van die pensioenen. 
 

01.07  Anja Vanrobaeys (Vooruit): 

Il est positif qu'à présent que les 
contrôles s'effectuent de manière 
plus humaine, le Service de 
médiation des Pensions reçoit 
moins de plaintes. Le mandat pour 
les mutualités et la société civile 
constitue également un progrès. 
Malheureusement, de nombreux 
pensionnés ne savent pas qu'ils y 
ont droit, raison pour laquelle je 
soutiens l'octroi automatique. Le 
droit à l'erreur est une matière 
complexe qui nécessite des 
effectifs importants, mais certaines 
de ces erreurs sont dramatiques. 
Nous devons rester humains dans 
l'octroi de ces pensions.  
 

01.08  Wim Van der Donckt (N-VA): Mevrouw de minister, uw 

antwoord was eerder negatief. Ik sluit mij aan bij het laatste gedeelte 
van de repliek van mevrouw Vanrobaeys. Het is inderdaad jammer. Uw 
antwoord was dat het administratief te lastig is om het verder te 
onderzoeken. Er zijn inderdaad wel wat zijwegen die men kan 
bewandelen, via de federale Ombudsdienst enzovoort. Het is toch wel 
jammer. In het kader van de menselijkheid zou het misschien wel 
aangewezen zijn dat u toch wat grondiger laat onderzoeken of het 
alsnog niet gecorrigeerd zou kunnen worden wanneer zo’n vergissing 
te goeder trouw begaan is. Het excuus dat het administratief te lastig 
is, is toch wat zwak. 
 

01.08  Wim Van der Donckt (N-

VA): La réponse est plutôt 
négative, car, en substance, la 
ministre dit qu'un examen plus 
approfondi est trop complexe pour 
l'administration. Ce serait faire 
preuve d'humanité que de 
permettre la correction d'erreurs 
faites de bonne foi.  
 

01.09  Nahima Lanjri (cd&v): Mevrouw de minister, de vragen die ik 

gesteld had in verband met de gelijkstelling van de periodes betreffen 
de periodes waarvoor men geen uitkering kreeg. De rest is wel al 
gelijkgesteld. Het was zelfs voor de meesten van ons in de commissie 
een verrassing dat dit bestond. Veel mensen weten dat niet. Als 
mensen het niet weten en ze worden er niet over bevraagd, dan weten 

01.09  Nahima Lanjri (cd&v): 

Nombreux sont ceux, y compris 
dans cette commission, qui ne 
savent pas que les périodes durant 
lesquelles aucune allocation n'est 
perçue peuvent néanmoins être 
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ze niet dat ze daarvoor wel pensioenrechten kunnen opbouwen, voor 
een beperkte periode dan. Ik heb ook begrepen van de ombudsman 
dat er al een verbetering is, maar dat het nog niet op punt staat. U zegt 
nu dat u dat verder op punt zal stellen, om zeker te vermijden dat 
mensen die echt niet wisten dat het kon en voor wie mypension.be 
onvoldoende vragen stelt om die informatie te krijgen, hun rechten 
zouden verliezen. 
 
Ook hier is het belangrijk dat mensen automatisch krijgen waarop zij 
recht hebben. Alleen begrijp ik wel dat er ter zake vragen moeten 
worden gesteld. De kwestie is immer heel specifiek. De betrokkene 
moet het werk hebben onderbroken voor de opvoeding van een kind, 
waarvoor hij of zij geen uitkering heeft gekregen, en die persoon moet 
binnen een periode van vijf jaar aan het werk gaan. Er zijn dus wel 
enige voorwaarden. Ik hoop dat dit verder op punt wordt gesteld, want 
vandaag zijn er nog gaten in het systeem. 
 
Ten tweede, ik ben ook blij dat er met betrekking tot de IGO eindelijk 
een verbetering is gekomen. U weet dat ik daarover een wetsvoorstel 
had, dat ondertussen echter achterhaald is, omdat de situatie door de 
praktijk of door uw koninklijk besluit is gewijzigd en de toestand nu veel 
beter is. De ombudsman heeft ook aangegeven dat er bijna geen 
klachten meer zijn. Dat is een goede zaak. 
 
Ik sluit mij echter wel aan bij de beide andere vraagstellers, zowel 
mevrouw Vanrobaeys van de meerderheid als de heer Van der Donckt 
uit de oppositie, wat betreft het recht op een fout of een vergissing. Ik 
heb het nog gevraagd en de ombudsman heeft heel duidelijk 
aangegeven dat er op dat punt wettelijk moet worden ingegrepen. Ik 
heb nog gevraagd of de Pensioendienst een menselijke fout niet 
gewoon kan rechtzetten. Kan de Pensioendienst bij bepaalde zaken 
niet beslissen dat het gewoon om een menselijke vergissing gaat? De 
ombudsman heeft op die vraag geantwoord dat het niet kan. De wet is 
zo strikt dat er geen ruimte is om bepaalde zaken die gewoon 
voortvloeien uit een menselijke vergissing te interpreteren. De 
ombudsman geeft zelf aan dat hij of zijn dienst niet volstaat om de 
vergissing recht te trekken. 
 
Wanneer de ombudsman zelf al opmerkt dat dit wettelijk moet worden 
geregeld, dan kan u in uw hoedanigheid van minister misschien toch 
het initiatief nemen om daaraan wettelijk iets te veranderen, tenzij u dat 
initiatief verwacht van het Parlement. Anders verwijzen de diensten 
immers naar elkaar. De Pensioendienst meldt dat het kan worden 
opgelost door de ombudsman. De ombudsman repliceert echter dat hij 
het niet kan oplossen omdat de regeling wettelijk moet worden 
aangepast. De Pensioendienst en de Ombudsdienst Pensioenen 
hebben al samengezeten. Er is dus al vastgesteld dat ter zake echt 
een wetgevend initiatief nodig is. Ik heb ook gevraagd of het niet 
anders kan. De ombudsman heeft duidelijk neen geantwoord. 
 
Mevrouw de minister, ik hoop dat u de kwestie met uw administratie 
bekijkt, om na te gaan of er wel voldoende ruimte is om binnen de 
marges van de wet menselijk om te gaan met vergissingen. Als de 
ombudsman of de diensten vaststellen dat dit buiten de wet valt en dat 
de wet moet worden aangepast, dan moet er een kleine 
wetsaanpassing komen om de administratie enige ruimte te geven, 
zonder dat alles expliciet in de wet moet worden opgenomen. Wij willen 
in de wet niet zetten welke fouten er kunnen zijn. Wel kunnen wij in de 
wet enige ruimte aan de administratie geven om bepaalde fouten te 
interpreteren. Dat kan een optie zijn. Ik hoop dat u daarmee aan de 

assimilées et ainsi contribuer à la 
constitution de la pension. La 
ministre souhaite éviter que les 
personnes qui n'ont vraiment pas 
réalisé que c'était possible perdent 
définitivement leurs droits.  
 
Il est important que les gens 
reçoivent automatiquement leur 
dû, même s'il s'agit d'un cas 
complexe car assorti de conditions 
très spécifiques. J'espère que 
l'administration s'emploie à 
combler les lacunes du système. 
Je suis surtout contente que les 
problèmes relatifs à la GRAPA sont 
en grande partie de l’histoire 
ancienne et que l'AR de la ministre 
a apporté un certain soulagement. 
 
Je rejoins les autres orateurs sur la 
question du droit à l'erreur. Le 
médiateur annonce très clairement 
qu'une intervention est nécessaire. 
Il est normal de pouvoir corriger 
une erreur humaine, non? Selon le 
médiateur, cela n'est pas possible 
dans la stricte réglementation 
actuelle, et cela doit donc changer. 
Le Service fédéral des Pensions et 
le Service de médiation pour les 
Pensions se renvoient la balle et la 
ministre va devoir prendre une 
initiative législative, à moins qu'elle 
n'attende une initiative parle-
mentaire. Il est important que 
l'administration bénéficie d'une 
certaine marge pour pouvoir 
rectifier d'éventuelles erreurs 
humaines.  
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slag wilt gaan. 
 
Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

02 Vraag van Nahima Lanjri aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, Personen 

met een handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "De loopbaanvoorwaarden voor onthaalouders 
i.h.k.v. de opvoeding van een kind jonger dan 6 jaar" (55036816C) 

02 Question de Nahima Lanjri à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes 

handicapées, Lutte contre la pauvreté et Beliris) sur "Les conditions de carrière pour les accueillants 
désirant élever un enfant de moins de 6 ans" (55036816C) 
 

02.01  Nahima Lanjri (cd&v): Ook voor deze vraag verwijs ik naar mijn 

ingediende tekst, mevrouw de voorzitster. Ter verduidelijking, met "ons 
wetsvoorstel" bedoel ik het wetsvoorstel dat we begin januari samen 
met de PS hebben ingediend. 
 
Mevrouw de minister, recent ontvingen wij signalen van onthaalouders 
die loopbaanonderbreking namen maar bij wie deze perioden van 
loopbaanonderbreking niet meetellen voor de berekening van de 
pensioenleeftijd. Dit zou komen omdat het beroep als onthaalouder 
niet officieel als werk erkend werd. 
 
Wanneer mensen een loopbaanonderbreking opnemen om een kind 
jonger dan 6 jaar op te voeden dan kunnen zij deze periode laten 
meetellen voor hun pensioenleeftijd. Dit kan maximum voor een totale 
periode van 3 jaar en onder bepaalde voorwaarden. 
 
Een van deze voorwaarden is het opnieuw aan het werk gaan na 5 
kalenderjaren. Desondanks kunnen veel vrouwen die binnen 5 jaar 
opnieuw aan het werk gaan als onthaalouder toch de 
loopbaanonderbreking niet opnemen in hun pensioenloopbaan. De 
gewerkte periode als onthaalouder wordt door de federale 
pensioendienst niet officieel erkend als werk. Hierdoor worden de jaren 
in loopbaanonderbreking niet opgenomen in de berekening van de 
pensioenloopbaan. 
 
Met ons wetvoorstel voorzagen we al een hoger en rechtvaardiger 
pensioen voor onthaalouders. Als we het echt menen met respect voor 
het werk van onthaalouders dan moeten we verder gaan en ook op 
deze problematiek een antwoord formuleren. 
 
Was u op de hoogte van deze problematiek? 
 
Wordt het statuut van onthaalouders officieel erkend als gewerkte 
periode in kader van loopbaanonderbreking voor mensen die vanaf 
2023 met pensioen gaan? 
 
Indien niet, welke maatregelen zal u nemen om dit mogelijk te maken 
zodat onthaalouders dezelfde rechten krijgen als andere werkenden in 
verband met hun pensioenleeftijd? 
 

02.01  Nahima Lanjri (cd&v): Les 

accueillants d'enfants signalent 
que les périodes d'interruption de 
carrière ne sont pas prises en 
compte pour le calcul de l'âge de la 
retraite. Cela serait dû au fait que 
la profession d'accueillant 
d'enfants n'est pas reconnue.  
 
La ministre a-t-elle connaissance 
du problème? La période sous 
statut d'accueillant d'enfants est-
elle officiellement reconnue 
comme une période de travail dans 
le cadre de l'interruption de carrière 
pour les personnes qui prendront 
leur retraite à partir de 2023? Dans 
la négative, quelles mesures la 
ministre prendra-t-elle pour que les 
accueillants d'enfants puissent 
bénéficier des mêmes droits que 
les autres travailleurs?  
 

02.02 Minister Karine Lalieux: Mevrouw Lanjri, het is inderdaad 

jammer dat sommige onthaalouders door het ontbreken van een 

werknemersstatuut vóór 2003 die jaren niet kunnen valoriseren als 
werk en die jaren dan ook niet worden meegeteld voor de 
pensioenleeftijd in het kader van de loopbaanonderbreking. Voor die 
jaren werden geen sociale bijdragen betaald. In theorie zou men die 
jaren inderdaad kunnen meetellen voor de toegang tot de 
loopbaanonderbreking, maar zoals het parlementaire debat over het 

02.02  Karine Lalieux, ministre: 

Vu qu'avant 2003, il n'existait pas 
de statut de salarié dans ce 
domaine, certains accueillants ne 
peuvent pas valoriser ces années 
comme des années de travail et 
ces années n'entrent pas non plus 
en ligne de compte pour l'âge de la 
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minimumpensioen voor onthaalouders en meewerkende echtgenoten 
heeft aangetoond, is dat in de praktijk onmogelijk juridisch te 
operationaliseren. Het probleem is namelijk te vinden in de bewijslast. 
Indien we de loopbaanonderbreking voor onthaalouders willen 
toestaan, hebben we bewijs nodig van alle jaren die als onthaalouder 
werden gepresteerd vóór 2003. De Federale Pensioendienst (FPD) 
kan evenwel niet traceren welke loopbaanjaren men vóór 2003 
daadwerkelijk als onthaalouder heeft gewerkt. 
 
Bovendien lijkt me de bewijslast via alle middelen van recht niet de 
juiste oplossing. Indien ik die piste zou toestaan, wil ik niet dat er 
mensen misbruik van zouden kunnen maken. De kans op fraude is 
helaas te groot. 
 
We hebben trouwens al het pensioen voor onthaalouders verhoogd 
door de toegang tot de minimumpensioenen te versoepelen en 
zodoende de jaren als onthaalouder na 2003 extra te valoriseren. Dat 
is evenwel iets helemaal anders dan het recht op vervroegd pensioen, 
waarnaar u in uw vraag verwijst. Het is een kwestie van 
rechtvaardigheid om het pensioen te verhogen van iemand die 20 jaar 
onthaalouder is geweest, maar het lijkt me moeilijk te verdedigen om 
dezelfde persoon eveneens sneller toegang te geven tot het vervroegd 
pensioen. 
 
We kunnen dus niet zomaar het principe toepassen dat werd 
gehanteerd in het kader van de toegang tot het minimumpensioen. 
Zoals ik reeds gezegd heb, beschikt de FPD niet over de nodige 
gegevens voor 2003, aangezien er voor dat jaar geen formeel statuut 
bestond voor onthaalouders. Dat betekent dat noch daadwerkelijk 
gewerkte periodes, noch periodes van onderbreking van de loopbaan 
kunnen worden erkend voor het pensioen. 
 
Bovendien zou dezelfde redenering moeten worden doorgetrokken 
naar meewerkende echtgenoten voor wie een gelijkaardige 
problematiek bestaat. 
 
Het lijkt mij dan ook beter om die piste te laten rusten en vooral werk 
te maken van een sociaal rechtvaardige pensioenhervorming voor 
iedereen. Dat is alleszins mijn prioriteit. 
 

pension dans le cadre de 
l'interruption de carrière. C'est 
effectivement regrettable. Aucune 
cotisation sociale n'a été payée 
pour ces années. En théorie, elles 
devraient pouvoir compter pour 
l'accès à l'interruption de carrière, 
mais les débats relatifs à la 
pension minimum pour les 
accueillants et aux conjoints 
aidants ont démontré que cela 
s'avérait juridiquement impossible 
dans la pratique. Dans le cas 
présent, le problème se situe au 
niveau de la charge de la preuve. 
Avant 2003, le Service fédéral des 
Pensions n'est pas en mesure de 
déterminer quelles années ont été 
consacrées à du travail 
d'accueillant. Autoriser la charge 
de la preuve par tous les moyens 
de droit serait une mauvaise idée, 
vu le risque élevé de fraude.  
 
Nous avons déjà majoré les 
pensions des accueillants en 
assouplissant l'accès aux pensions 
minimums et ainsi, en valorisant 
davantage les années consé-
cutives à 2003. Augmenter la 
pension d'une personne qui a été 
accueillante pendant 20 ans est 
une question de justice, mais il est 
en revanche difficile de justifier un 
accès plus rapide de cette 
personne à la retraite anticipée. 
 
Étant donné les difficultés liées à la 
charge de la preuve, le statu quo 
me paraît préférable. Nous devons 
à présent nous concentrer sur 
l'objectif d'une réforme des 
pensions empreinte de justice 
sociale pour tout un chacun.  
 

02.03  Nahima Lanjri (cd&v): Ik betwijfel of u op de juiste vraag 

geantwoord heeft.  
 

 

02.04 Minister Karine Lalieux: De vraag behandelde toch de 

loopbaanvoorwaarden van onthaalouders in het kader van de 
opvoeding van het kind? 
 

 

02.05  Nahima Lanjri (cd&v): U had het over het vervroegd pensioen 

en daarover ging mijn vraag niet. Daarom was ik even in de war. 
Daarover heb ik vroeger wel een vraag gesteld. Maar goed, ik zal het 
nakijken. 
 
Hoe dan ook, mevrouw de minister, u betreurt de situatie. Uiteraard is 
het niet evident om de jaren dat men onthaalouder is geweest, te laten 
meetellen, aangezien er geen sociale bijdragen werden betaald. Ik 

02.05  Nahima Lanjri (cd&v): Je 

pense que nous pourrions aussi 
utiliser la formule du coefficient 
majoré, que nous appliquons pour 
l'accès à la pension minimum, pour 
améliorer le calcul en années. Pour 
les personnes ayant exercé un 
autre métier, les années durant 
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besef dat en heb daarvoor een wetsvoorstel ingediend. Wij hebben 
uiteindelijk een compromis gevonden en gewerkt met een verhoogde 
coëfficiënt, waardoor de toegang tot het minimumpensioen is 
verbeterd. Dat is een goede zaak. 
 
De formule met de verhoogde coëfficiënt voor de toegang tot het 
minimumpensioen, die zorgt voor een beter pensioen, zou men toch 
ook kunnen gebruiken om de berekening in jaren te verbeteren? 
Daardoor geven we de onthaalouders die vanaf 1 januari 2023 met 
pensioen zijn gegaan, niet alleen een iets beter pensioen, maar tellen 
ook jaren die ze toen hebben gewerkt, mee. Blijkbaar geloven we toch 
dat ze toen hebben gewerkt, want anders zouden we hun geen 
verhoogde coëfficiënt hebben toegekend. Daarmee erkennen we hun 
werk als onthaalouder, anders zouden we nooit een wetsvoorstel 
hebben goedgekeurd om hun pensioen met een coëfficiënt te 
verhogen. Sinds 1 januari is er dus een andere realiteit. Vroeger 
betaalde men geen sociale bijdragen en dus erkende men het werk 
niet. Sinds 1 januari erkennen we dat wel door te werken met een 
verhoogde coëfficiënt, wat positief is. Ik heb dat voorstel samen met 
mevrouw Thémont ingediend. We zouden die redenering ook kunnen 
toepassen op de jaren waarin iemand een paar jaar voor zijn kind heeft 
gezorgd. Dat zou in de carrière van die vrouw kunnen meetellen. Voor 
werkenden met een andere job tellen de jaren die ze voor een kind 
hebben gezorgd en geen uitkering hebben gekregen, mee voor de 
pensioenopbouw. Die jaren kunnen worden gevalideerd. 
 
Waarom kan dat niet voor onthaalouders, waarvan we per 1 januari 
erkennen dat ze effectief onthaalouder waren? Ik zou graag die piste 
onderzoeken. We hebben al een eerste stap gezet. Dat kan maximaal 
voor een periode van drie jaar. We leven nu in een andere realiteit. Ik 
hoop dat u dat wilt onderzoeken. 
 

lesquelles elles ont pris soin d'un 
enfant sans recevoir d'allocation 
sont comptabilisées dans le calcul 
de la pension. Pourquoi ce 
système ne pourrait-il pas être 
appliqué aux accueillants qui sont 
reconnus depuis le 1er janvier 
2023? J'invite la ministre à 
examiner cette possibilité.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

03 Vraag van Wim Van der Donckt aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, 

Personen met een handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "De pensioenhervorming" 
(55036358C) 

03 Question de Wim Van der Donckt à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes 

handicapées, Lutte contre la pauvreté et Beliris) sur "La réforme des pensions" (55036358C) 
 

03.01 Minister Karine Lalieux: Ik heb geen nieuws. 

 

 

03.02  Wim Van der Donckt (N-VA): Dat dacht ik al, mevrouw de 

minister, ik hoef de vraag eigenlijk niet eens te stellen. Ik heb mijn vraag 
ingediend vóór de plenaire vergadering vorige woensdag. 
 

 

03.03 Minister Karine Lalieux: Het is dezelfde vraag. 

 

03.03  Karine Lalieux, ministre: 

J'ai déjà répondu à cette question 
lors de la séance plénière du 
mercredi 17 mai dernier. Rien n'a 
changé depuis.  
 

03.04  Wim Van der Donckt (N-VA): Ja, ik weet dat het dezelfde vraag 

is, maar intussen hebt u op die enkele dagen tijd, mogelijk met Onze-
Lieve-Heer-Hemelvaart, het licht gezien en is er wat beterschap inzake 
de agendering. U laat uitschijnen dat er geen nieuws is. 
 
Toch wil ik nog een bijkomend vraagje stellen, als u mij toestaat, en 
ook omdat ik recht heb op twee minuten spreektijd. 

03.04  Wim Van der Donckt (N-

VA): J'ai une autre question. La 
proposition que la ministre a mise 
sur la table, mais qui n'est pas 
encore à l'ordre du jour, met-elle 
pleinement en œuvre l'accord de 
gouvernement? Elle ne contient 
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Ongetwijfeld hebt u kennis van het regeerakkoord. Vindt u echt dat het 
voorstel dat u op tafel hebt gelegd, maar dat nog niet geagendeerd is, 
een volledige invulling geeft aan het regeerakkoord? Ik zie in uw 
voorstellen namelijk weinig of geen elementen die de verschillende 
stelsels in dit land harmoniseren. 
 
Iedereen is bezorgd om de vergrijzingskosten, ook Europa, dat er met 
argusogen naar kijkt. U zult dat probleem niet oplossen, dat is evident, 
maar die kosten moeten wel onder controle gehouden worden. Tot nu 
toe hebt u maatregelen genomen die best verdedigbaar zijn, maar die 
de vergrijzingskosten enkel verhoogd hebben. Uw maatregelen leiden 
niet tot een beheersing van de vergrijzingskosten. Nochtans staat dat 
in het regeerakkoord. 
 
Mevrouw de minister, misschien kunt u op die vragen antwoorden in 
het kader van het pensioendebat. 
 

(presque) rien sur l'harmonisation 
des différents systèmes. 
 
Les mesures de la ministre n'ont 
jusqu'à présent fait qu'augmenter 
les coûts du vieillissement. 
L'Europe s'en préoccupe éga-
lement. Les coûts du vieillissement 
seront-ils maîtrisés, comme le 
prévoit l'accord de gouvernement?  
 

03.05 Minister Karine Lalieux: Mijnheer Van der Donckt, ik kan alleen 

maar herhalen dat alle elementen op tafel liggen en dat er verder rond 
gewerkt wordt. Verder herhaal ik ook dat ik een voorstel heb gedaan 
dat voor sociale en financiële duurzaamheid zorgt, zoals in het 
regeerakkoord werd ingeschreven. Bijgevolg is het nu aan de eerste 
minister om de agenda zo te organiseren dat we alles zo snel en zo 
goed mogelijk kunnen afronden. Ik ben nog positief. 
 

03.05  Karine Lalieux, ministre: Je 

le répète: tous les éléments sont 
sur la table et les travaux se 
poursuivent. J'ai formulé une 
proposition qui garantit la durabilité 
sociale et financière et qui est 
conforme à l'accord de gouverne-
ment. Par conséquent, il appartient 
désormais au premier ministre 
d'organiser l'agenda gouverne-
mental de telle sorte que nous 
puissions tout finaliser le plus 
rapidement et le mieux possible.  
 

03.06  Wim Van der Donckt (N-VA): Mevrouw de minister, het siert u 

dat u positief blijft. In uw plaats zou ik ontmoedigd geweest zijn of zou 
ik wat harder met de vuist op tafel hebben geklopt. Maar goed, 
iedereen heeft zijn stijl. U sprak over het sociale, maar wat mij vooral 
interesseert… 
 

 

03.07 Minister Karine Lalieux: Ik sprak ook over het financiële aspect, 

mijnheer Van Der Donckt. 
 

 

03.08  Wim Van der Donckt (N-VA): U sprak inderdaad ook over de 

financiële kant, maar dat zou ik nog eens in de cijfers willen zien. Ik 
meen immers dat u op cijfermatig vlak het regeerakkoord niet naleeft, 
want u hebt de uitgaven zeer sterk verhoogd. De verhoging van de 
minimumpensioenen kost geld, maar er werden geen compenserende 
maatregelen genomen om dat op te lossen. Dat is echter een geheel 
andere discussie en ik zal daar later op terugkomen wanneer uw 
plannen, hopelijk voor 21 juli, geconcretiseerd kunnen worden. 
 

03.08  Wim Van der Donckt (N-

VA): Je souhaiterais voir l'aspect 
financier traduit en chiffres. En 
effet, la ministre ne respecte pas 
l'accord de gouvernement sur le 
plan des chiffres, car elle a très 
fortement augmenté les dépenses. 
Le relèvement des pensions 
minimales coûte de l'argent, mais 
aucune mesure compensatoire n'a 
ensuite été prise. Espérons que la 
ministre concrétisera ses projets 
avant le 21 juillet.  
 

03.09 Minister Karine Lalieux: Dat hoop ik ook. 

 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
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04 Vraag van Wim Van der Donckt aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, 

Personen met een handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "De aanpassing van alle pensioenen 
vanaf de maand volgend op de overschrijding van de spilindex" (55036391C) 

04 Question de Wim Van der Donckt à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes 

handicapées, Lutte contre la pauvreté et Beliris) sur "L'adaptation de toutes les pensions à partir du 
mois qui suit le dépassement de l'indice pivot" (55036391C) 
 

04.01  Wim Van der Donckt (N-VA): Mevrouw de minister, dit is een 

opvolgvraag. In de commissievergadering van 4 mei 2022 hebt u 
hierop al deels geantwoord. De problematiek werd aangekaart door de 
Ombudsdienst Pensioenen, die voorstelde om de indexaanpassing 
voor de pensioenen die op de eerste werkdag van de maand worden 
betaald al in de eerste maand na overschrijding van de spilindex door 
te voeren. Een jaar geleden suggereerde ik al een aanpassing van de 
wet van 1 maart 1977, meer bepaald van artikel 6, 3°. Op 4 mei 
antwoordde u dat er geen voorstel van aanpassing voorlag, maar u 
vond het wel nuttig om dat voorstel van de Ombudsdienst Pensioenen 
verder te onderzoeken. U zou daarover een brief schrijven aan Ethias. 
U kent de problematiek: bij Ethias gebeurt de indexaanpassing pas na 
twee maanden. Daar zit ergens een ongelijkheid, afhankelijk van wie 
het pensioen uitbetaalt.  
 
Hebt u die brief verzonden? Ik veronderstel van wel, maar hebt u 
daarop ook een antwoord gekregen?  
 
Kreeg u zicht op de praktische aspecten en de financiële gevolgen van 
een eventuele aanpassing? Denkt u er op basis van die info aan om 
toch een voorstel van aanpassing op tafel te leggen? Waarom wel of 
waarom niet?  
 

04.01 Wim Van der Donckt (N-

VA): Le Service de médiation pour 
les Pensions a proposé que les 
pensions versées le premier jour 
ouvrable du mois soient indexées 
dès le premier mois suivant le 
dépassement de l'indice pivot. La 
ministre a promis d'examiner cette 
proposition en détail et d'envoyer 
un courrier à ce sujet à Ethias, qui 
ne procède actuellement à 
l'indexation qu'après deux mois. 
 
A-t-elle envoyé ce courrier entre-
temps? A-t-elle déjà obtenu une 
réponse? Quelles seraient les 
conséquences pratiques et 
financières d'une telle mo-
dification? Sur la base de ces 
informations, la ministre pro-
posera-t-elle ou non une 
modification?  
 

04.02 Minister Karine Lalieux: Mijnheer Van der Donckt, de 

Ombudsdienst Pensioenen stelt inderdaad voor om ook voor de 
pensioenen die op de eerste werkdag van de maand worden betaald 
de indexaanpassing al in de eerste maand na de overschrijding van de 
spilindex door te voeren. Hiervoor moet de wet van 1 maart 1977 
worden aangepast.  
 
Op de vraag die u mij hierover vorig jaar hebt gesteld, heb ik 
geantwoord dat ik eerst een duidelijk zicht wilde krijgen op alle 
praktische aspecten en financiële gevolgen van een eventuele 
aanpassing. Vandaag beschik ik over onvoldoende informatie om een 
beslissing te kunnen nemen. Ik wacht op meer concrete informatie, 
onder meer over de budgettaire impact. Een dergelijke aanpassing zal 
immers leiden tot hogere pensioenuitgaven, in het bijzonder voor de 
gemeenten. 
 
Er mag niet uit het oog worden verloren dat er naast Ethias, dat ik 
hierover een brief heb geschreven, nog andere instellingen zijn die 
overheidspensioenen uitbetalen zonder tussenkomst van de Federale 
Pensioendienst. Het gaat onder meer over de instellingen Cipal 
Schaubroeck, Hydralis en Ogeo Fund. Tevens zijn er 330 provinciale 
en gemeentelijke administraties die zelf pensioenen voor politieke 
mandatarissen betalen. De wetswijziging vergt een wijziging van 
procedures en informaticaprogramma’s. De impact hiervan is vandaag 
niet gekend en dus kan ik niet met kennis van zaken beslissen. Zoals 
altijd wordt de opvolging van aanbevelingen van de ombudsmannen 
voortgezet en wordt er ingezet op een zo efficiënt mogelijke werking 
voor iedereen. 
 

04.02  Karine Lalieux, ministre: 

Pour procéder à l'adaptation 
demandée, il faut d'abord modifier 
la loi du 1er mars 1977. J'attends 
encore des informations plus 
précises, notamment sur l'inci-
dence budgétaire, avant de 
prendre une décision en la matière. 
En effet, cette adaptation entraîne-
ra une augmentation des dépenses 
de pension, en particulier pour les 
communes.  
 
Outre Ethias, à qui j'ai 
effectivement adressé un courrier, 
il existe d'autres institutions qui 
payent des pensions à charge de 
l'État sans intervention du Service 
fédéral des Pensions. Par ailleurs, 
330 administrations provinciales et 
communales payent elles-mêmes 
les pensions de leurs mandataires 
politiques. 
 
La modification de la loi nécessite 
également une adaptation des 
procédures et des logiciels, dont 
l'impact n'est pas encore connu. 
C'est la raison pour laquelle je ne 
peux pas prendre une décision en 
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connaissance de cause. 
 
Au travers du suivi des 
recommandations du médiateur, 
nous nous efforçons de fournir à 
chacun le service le plus efficace 
possible.  
 

04.03  Wim Van der Donckt (N-VA): Mevrouw de minister, bedankt 

voor het antwoord dat eigenlijk geen antwoord is. Het is ondertussen 
bijna juni 2023. Dat is meer dan een jaar na 4 mei 2022. U zegt dat u 
nog altijd niet beschikt over de praktische informatie. Hebt u er zicht op 
wanneer u daarover wel zult beschikken? Niet? Dat is een beetje 
jammer. Misschien moet ik dan zelf het initiatief nemen en een 
wetsvoorstel indienen tot wijziging van die wet. Er is ergens sprake van 
een discriminatie. Daar kiezen de mensen niet altijd voor en dat moet 
dus gelijkgetrokken worden. Iedere Belg is gelijk voor de wet, zeker de 
mensen die allemaal gewerkt hebben voor de overheid. Iedereen moet 
evenveel krijgen, onafhankelijk van wie dat uitkeert. Ik ga ervan uit dat 
u verder onderzoek verricht om dat probleem te verhelpen. Anders zal 
ik u een steuntje geven. 
 

04.03  Wim Van der Donckt (N-

VA): Le 4 mai 2022, la ministre 
avait déjà promis de se pencher 
sur la question. Plus d'un an après, 
elle ne dispose toujours pas des 
informations pratiques. Quand en 
disposera-t-elle effectivement? 
Peut-être que je devrais moi-même 
déposer une proposition de loi car 
il s'agit en fin de compte d'une 
discrimination: les personnes ne 
choisissent pas elles-mêmes qui 
est chargé de liquider leur pension. 
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

05 Vraag van Steven Creyelman aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, 

Personen met een handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "De achterstand bij de aflevering van 
gehandicaptenparkeerkaarten" (55036617C) 

05 Question de Steven Creyelman à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes 

handicapées, Lutte contre la pauvreté et Beliris) sur "Le retard dans la délivrance des cartes de 
stationnement pour personnes handicapées" (55036617C) 
 

05.01  Steven Creyelman (VB): Mevrouw de minister, ik vertel u niets 

nieuws wanneer ik zeg dat de achterstand bij de beoordeling van de 
aanvraag van een gehandicaptenparkeerkaart aanzienlijk is en soms 
tot meer dan een half jaar oploopt. Dat leidt in bepaalde gevallen zelfs 
tot de pijnlijke situatie waarbij de aanvrager is overleden, nog voor het 
dossier is beoordeeld of nog voor de kaart in kwestie kon worden 
afgeleverd. 
 
Ten eerste, wat zijn de oorzaken van de achterstand in de behandeling 
van de dossiers? 
 
Ten tweede, welke elementen in het behandelingstraject van de 
dossiers zijn vatbaar voor verbetering? 
 
Ten derde, uit de media leer ik dat u niet op mijn vraag heeft gewacht 
en alvast 50 miljoen euro extra hebt geïnjecteerd in de betrokken 
diensten om het probleem structureel aan te pakken. Hiervan zou een 
aanzienlijk deel worden aangewend om het personeelstekort weg te 
werken. Zo zouden er naar verluidt al 70 extra personeelsleden zijn 
aangeworven. Kunt u bevestigen dat die effectief aan de slag zijn? 
Indien ja, in welke functies? Wordt er nog bijkomend personeel 
aangeworven? U knikt ja, dat is alvast goed nieuws. Op welke termijn 
en in welke functies? Aan welke andere elementen zal de 50 miljoen 
euro worden besteed? 
 
Ten vierde, een van de pijnpunten is de wachttijd bij de controleartsen 
van de FOD Sociale Zekerheid. Hoe staat u tegenover de kritiek als 
zouden controleartsen moeilijk kunnen beoordelen hoe noodzakelijk 

05.01  Steven Creyelman (VB): 

Quelles sont les causes de 
l'important arriéré accumulé par les 
services validant les demandes de 
carte de stationnement pour 
personnes handicapées? Quels 
points peuvent être améliorés? Il 
semble qu'une grande partie des 
50 millions d'euros supplé-
mentaires alloués aux services soit 
utilisée pour pallier le manque de 
personnel. Est-il exact que 70 
effectifs supplémentaires sont déjà 
venus renforcer le personnel? 
Dans quelles fonctions? Combien 
s'y ajouteront encore et dans 
quelles fonctions? À quoi sera 
alloué le reste des moyens? 
 
Le temps d'attente chez les 
médecins-contrôle du SPF est 
également déterminant. Que 
pense la ministre de l'idée de 
donner davantage de respon-
sabilités aux médecins traitants, 
qui sont mieux placés pour évaluer 
la nécessité d'une carte de 
stationnement pour personnes 
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de gehandicaptenparkeerkaart is voor de betrokken patiënt? Hoe staat 
u tegenover het geven van meer verantwoordelijkheid aan de 
behandelende artsen, aangezien zij toch goed geplaatst zijn om de 
noodzakelijkheid van een gehandicaptenparkeerkaart ten behoeve van 
hun patiënten in te schatten? 
 

handicapées?  
 

05.02 Minister Karine Lalieux: De wachttijden bij de DG HAN zijn al 

langer een probleem. Sinds mijn aantreden heb ik erop aangedrongen 
de achterstand weg te werken en nieuwe aanvragen sneller te 
verwerken. Zo worden parkeerkaarten nu tweemaal per week in plaats 
van wekelijks opgestuurd. We onderzoeken ook of de aanvragen 
automatisch kunnen worden behandeld, door de medische controles 
voor de toekenning van uitkeringen te combineren met die voor de 
parkeerkaart. Hierdoor zou de betrokkene al de onderzoeken in één 
keer kunnen doen, wat tijd bespaart, ook voor het personeel. 
 
De regering wil dat de DG HAN de aanvragen sneller, maar even 
correct behandelt. Daarvoor is een budget van 5 miljoen euro 
uitgetrokken voor 2022, 2023 en 2024 en geen 50 miljoen, jammer 
genoeg. Met die middelen kan de dienst het Excellent Plan uitvoeren. 
Dat plan omvat verbeteringen op het vlak van onder andere de 
communicatie, de toegankelijkheid, de verwerking van dossiers en de 
beleidsvoorbereiding. In dat kader wordt extra personeel 
aangeworven, onder andere om de evaluatieteams te versterken. Zo 
zijn er vorig jaar 15 evaluatie-assistenten aangeworven, van 
maatschappelijk werkers, psychologen, verpleegkundigen tot 
ergotherapeuten. Dit jaar worden er 10 assistenten gerekruteerd en 
volgens jaar nog eens 5. Tegen eind 2024 komen er dus, naast de 
controleartsen, 30 evaluatoren bij. Het doel van al de nieuwe 
aanwervingen is in elk centrum een multidisciplinair team samen te 
stellen. Dat team moet het werk van de artsen verlichten en aanvullen 
in overeenstemming met de aanbevelingen van het VN-verdrag. 
 

05.02  Karine Lalieux, ministre: 

Depuis que j'ai pris mes fonctions 
de ministre, j'ai insisté sur la 
nécessité d'éliminer l'arriéré et 
d'accélérer le traitement des 
nouvelles demandes. Ainsi, les 
cartes de stationnement sont 
désormais envoyées deux fois par 
semaine plutôt qu'une seule fois. 
Nous examinons également la 
possibilité de traiter auto-
matiquement les demandes, en 
combinant les contrôles médicaux 
réalisés pour l'octroi des 
allocations avec ceux requis pour 
la carte de stationnement. Un 
budget de 5 millions d'euros, et non 
50 millions, a été alloué à cet effet 
pour les années 2022, 2023 et 
2024. Cette somme devrait 
permettre notamment d'améliorer 
la communication, l'accessibilité, le 
traitement des dossiers et la 
préparation politique. Du personnel 
supplémentaire sera engagé dans 
ce contexte afin, entre autres, de 
renforcer les équipes d'évaluation. 
D'ici fin 2024, nous disposerons de 
30 évaluateurs supplémentaires de 
sorte qu'il sera possible de 
constituer une équipe multi-
disciplinaire dans chaque centre. 
Cette équipe a pour vocation 
d'alléger et de compléter le travail 
des médecins, conformément aux 
recommandations de la convention 
des Nations Unies.  
 

05.03  Steven Creyelman (VB): Mevrouw de minister, bedankt voor 

uw antwoord. Ik ben blij dat we het er beiden over eens zijn dat de 
wachttijden in bepaalde gevallen onaanvaardbaar lang zijn. Daarom 
vind ik het zeer bewonderenswaardig dat u 5 miljoen euro per jaar 
investeert in de betrokken diensten. Dat is een aanzienlijke investering 
om de wachttijden in te korten. 
 
Ik begrijp dat u misbruik wilt tegengaan. Anderzijds gaat het hier ook 
wel om wantrouwen tegenover de patiënten. Als het systeem van 
controleartsen wordt ingevoerd, zegt men impliciet dat een aantal 
mensen die kaart enkel voor hun plezier aanvraagt, terwijl dat in 99,9 % 
van de gevallen niet zo is. Daarbovenop is het ook een vorm van 
wantrouwen tegenover de behandelende artsen van de patiënten zelf. 
Impliciet zegt men eigenlijk dat de behandelende artsen onjuiste 
verklaringen zouden afleggen over hun patiënten. Dat is volgens mij 
toch ook niet steeds het geval. 

05.03  Steven Creyelman (VB): Il 

est positif que la ministre investisse 
5 millions d'euros par an pour 
réduire les délais d'attente. 
Cependant, l'instauration d'un 
système de médecins-contrôle 
exprime une certaine méfiance, 
tant à l'égard des patients qu'à 
l'égard des médecins traitants. 
Peut-être faudrait-il également 
repenser la procédure. On pourrait 
aussi mettre une partie de la 
responsabilité à la charge des 
médecins traitants ou leur confier 
la tâche d'introduire eux-mêmes la 
demande, avec une sanction 
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Misschien moet u daarom niet enkel investeren in bijkomend personeel 
en bijkomende evaluatoren, maar ook de procedure herdenken. Het is 
misschien een idee om een stuk van de verantwoordelijkheid te leggen 
bij de behandelende artsen. In die zin kunt u de procedure herdenken, 
zodat u niet enkel de controleartsen voor hun verantwoordelijkheid 
plaatst. Daarvoor kunt u bijvoorbeeld steekproeven uitvoeren. Maar het 
zou ook een idee kunnen zijn om de arts die de patiënt behandelt, de 
aanvraag te laten doen en zijn verantwoordelijkheid te laten nemen. 
Als die dan onjuiste verklaringen bezorgt aan uw diensten, kan de arts 
daarvoor bestraft worden. Op die manier doet u volgens mij niet enkel 
een inspanning om bijkomend te investeren, maar maakt u de 
procedure ook efficiënter. Dat levert u een win-winsituatie op. 
 
Ik bedank u alvast voor uw antwoord en voor de geleverde inspanning. 
 

possible en cas de déclarations 
inexactes. Cela permettrait de 
rendre la procédure plus efficace.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

06 Samengevoegde vragen van 

- Anja Vanrobaeys aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, Personen met een 
handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "Het kleine aanvullende pensioen" (55036629C) 
- Dieter Vanbesien aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, Personen met een 
handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "Het verdampen van het pensioenbedrag" (55036339C) 

06 Questions jointes de 

- Anja Vanrobaeys à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes handicapées, Lutte 
contre la pauvreté et Beliris) sur "Les petites pensions complémentaires" (55036629C) 
- Dieter Vanbesien à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes handicapées, Lutte 
contre la pauvreté et Beliris) sur "La diminution du montant de la pension" (55036339C) 
 

06.01  Anja Vanrobaeys (Vooruit): Mevrouw de minister, tijdens de 

hoorzitting met de Ombudsdienst Pensioenen, maar ook vooral in de 
kranten, wees de ombudsman erop dat enkele duizenden mensen met 
een laag pensioen en een beperkte tweede pijler door de sociale 
bijdragen die zij daarop moeten betalen, hun aanvullend pensioen 
quasi volledig zien terugvloeien naar de sociale zekerheid. Het zou 
gaan om een wettelijk brutopensioen tussen 1.790 euro en 1.880 euro 
en een beperkt aanvullend pensioen van 5.000 euro à 15.000 euro per 
jaar. 
 
De Nationale Arbeidsraad had in de twee adviezen die hij ter zake in 
2022 uitbracht, gevraagd die onrechtvaardige situatie recht te zetten. 
De NAR had gevraagd daarvoor de nodige middelen vrij te maken, 
want die rechtzetting vraagt uiteraard een aantal middelen. 
 
Ik weet dat u een oplossing op tafel hebt gelegd. Zij is echter niet 
aanvaard. 
 
Kunt u een stand van zaken geven? Hoe komt dat? Zal er op termijn 
een oplossing voor het probleem worden uitgewerkt? 
 

06.01  Anja Vanrobaeys (Vooruit): 

Le Service de médiation pour les 
Pensions a signalé par divers 
canaux que quelques milliers de 
personnes ayant une faible 
pension et un deuxième pilier limité 
ont perdu leur pension complé-
mentaire presque entièrement en 
cotisations sociales. Le Conseil 
National du Travail a remis deux 
avis dans lesquels il demande que 
cette injustice soit corrigée et que 
les moyens nécessaires soient 
dégagés à cet effet. La solution 
que la ministre avait mise sur la 
table n'a pas abouti. Une nouvelle 
proposition est-elle prévue à 
terme?  
 

06.02  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Mevrouw de minister, 

mevrouw Vanrobaeys heeft de context al geschetst. In de pers is 
onlangs behoorlijk wat aandacht gevestigd op het bewuste hiaat in de 
pensioenwetgeving dat ervoor zorgt dat bij een paar duizend mensen 
het pensioenbedrag zelfs daalt. De exacte getallen heeft mevrouw 
Vanrobaeys daarnet opgesomd. Feit is dat de betrokkenen door de 
berekeningswijze van de sociale bijdrage op de combinatie van hun 
eerste en tweede pijler erop achteruitgaan. 
 

06.02  Dieter Vanbesien (Ecolo-

Groen): La presse a récemment 
accordé beaucoup d’attention à 
une lacune dans la législation sur 
les pensions, qui entraîne une 
baisse des pensions de quelques 
milliers de personnes en raison du 
mode de calcul des cotisations 
sociales sur les premier et 
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Ik neem aan dat u het met mij eens bent dat zoiets onaanvaardbaar is 
en dat wij het probleem zo snel mogelijk moeten remediëren. Ook de 
sociale partners zijn daarvan overtuigd. Ik heb begrepen dat de 
begrotingscontrole niet heeft geleid tot een oplossing. Ik heb wel 
begrepen dat u de oplossing voor het probleem in het verleden al op 
de regeringstafel hebt gelegd. 
 
Wat is de stand van zaken in het dossier? Is er zicht op een landing of 
een oplossing? 
 
Kunt u meer uitleg geven bij de kostprijs? U hebt aangegeven dat uw 
voorstel van oplossing zowat 17 miljoen euro zou kosten. Is die 
17 miljoen euro een jaarlijks bedrag? Meent u dat de kostprijs 
doorheen de tijd zal dalen door de toename van het aantal mensen dat 
meer pensioenrechten en een groter aanvullend pensioen opbouwt? 
 

deuxième piliers. Je suppose que 
la ministre trouve elle aussi cette 
situation inacceptable et qu’elle 
estime que le problème doit être 
résolu le plus rapidement possible. 
Le contrôle budgétaire n'a pas 
débouché sur une solution, bien 
que la ministre ait proposé une 
solution à ses collègues du 
gouvernement.  
 
Qu'en est-il? Est-il exact que la 
solution de la ministre coûterait 
17 millions d'euros par an? Ce coût 
diminuera-t-il par l'augmentation 
du niveau moyen des droits à la 
pension et de la pension complé-
mentaire qui sont constitués 
aujourd'hui?  
 

06.03 Minister Karine Lalieux: Mevrouw Vanrobaeys, mijnheer 

Vanbesien, het klopt wat u zegt. De huidige berekening van de ZIV-
bijdrage bevat enkele onrechtvaardigheden. Wij hebben dit al vaak 
besproken. 
 
Vooral begunstigden van een bescheiden aanvullend pensioenkapitaal 
kunnen hierdoor worden getroffen. In sommige gevallen kan het 
gebeuren dat zij na verloop van tijd meer betalen aan extra ZIV-
bijdragen dan het bedrag van hun pensioenkapitaal. Dit is 
onrechtvaardig, maar ook nefast voor het vertrouwen in het aanvullend 
pensioen. 
 
Het is nog steeds mijn vast voornemen dit probleem aan te pakken. 
Ook de sociale partners hebben hierom gevraagd, en in de afspraken 
van 6 april 2023 heeft de G10 een specifieke oplossing vooropgesteld. 
 
Dit komt neer op een jaarlijkse kostprijs van ongeveer 21 miljoen euro 
voor een groep van 65.319 gerechtigden. Deze kostprijs blijft min of 
meer constant over de jaren heen. Er werd beslist dit dossier toe te 
voegen aan de discussie over de pensioenhervorming, waarbij ik 
herhaal dat alle kaarten reeds geruime tijd op tafel liggen, maar dat het 
de eerste minister is die de agenda bepaalt. 
 

06.03  Karine Lalieux, ministre: Le 

calcul actuel de la cotisation AMI 
comporte plusieurs injustices que 
nous avons déjà évoquées plus 
d'une fois. Les personnes 
disposant d'un capital de pension 
complémentaire modeste sont les 
plus touchées et il arrive, en effet, 
que le montant de leurs cotisations 
AMI soit supérieur à celui de leur 
pension complémentaire. En plus 
d'être injuste, cette situation est 
néfaste pour la confiance dans le 
système. Je suis déterminée à 
remédier à ce problème, tout 
comme souhaité par les partenai-
res sociaux. Le 6 avril, le Groupe 
des 10 a proposé une solution qui 
coûtera quelque 21 millions 
d'euros par an pour un total de 
65 319 bénéficiaires. Ce dossier a 
été joint à la discussion sur la 
réforme des pensions. Comme 
indiqué précédemment, c'est le 
premier ministre qui fixe le 
calendrier du traitement du dossier.  
 

06.04  Anja Vanrobaeys (Vooruit): Mevrouw de minister, bedankt voor 

uw antwoord. Uiteraard hangt hier een prijskaartje aan vast, maar ik 
vind het echt schrijnend. Ik ben voorstander van een sterk wettelijk 
pensioen. Ik weet waarom ik dat zeg. Zeker voor de mensen die een 
laag wettelijk pensioen hebben, en die daar een klein bedrag bij 
gespaard hebben of die dit aan het sparen zijn, schiet daarvan, gelet 
op de inflatie, weinig over. 
 
Als daarbovenop door de belastingen er niets meer van overschiet, 
vraag ik mij af waar wij mee bezig zijn. 
 
Het is wel niet van de baan, het wordt toegevoegd aan de discussie 
over de pensioenhervorming, waarvan de eerste minister de agenda 

06.04  Anja Vanrobaeys (Vooruit): 

Rectifier la situation aura un prix, 
mais il s'agit d'une injustice 
flagrante. Je suis favorable à une 
pension légale solide. En raison de 
l'inflation, il ne reste pas grand-
chose de l'épargne constituée par 
nos concitoyens. Il serait 
incompréhensible que ce reste soit 
encore "grignoté" par les impôts. 
La balle est dans le camp du 
premier ministre, mais son parti est 
bien entendu surtout favorable à la 
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bepaalt, maar ik hoor dat zijn partij voorstander is van een 
veralgemening van de tweede en de derde pensioenpijler… 
 

généralisation des deuxième et 
troisième piliers de pension.  
 

06.05 Minister Karine Lalieux: (…) 

 

 

06.06  Anja Vanrobaeys (Vooruit): Ja maar, het moet de moeite zijn. 

Ik ben voor een versterking van het wettelijk pensioen. 
 

 

De voorzitster: Mevrouw de minister, mevrouw Vanrobaeys heeft het woord. 
 

06.07  Anja Vanrobaeys (Vooruit): Als u zegt dat u voor een 

veralgemening bent, dan moet het wel opbrengen voor die mensen. 
Het is echt schrijnend… Ik hoop dat het in de pensioenhervorming 
geregeld wordt. Maar ik dring toch aan op een snelle oplossing. U zegt 
voor een veralgemeende tweede pijler te zijn. Dat betekent dat u dit 
probleem ook zult oplossen. Anders bent u niet eerlijk tegenover die 
mensen. 
 

06.07  Anja Vanrobaeys (Vooruit): 

J'espère que la réforme des 
pensions sera mise en œuvre rapi-
dement, mais pour ce problème 
spécifique, je demande instam-
ment une solution très rapide. La 
ministre est favorable à un 
deuxième pilier généralisé qui 
devrait profiter à nos concitoyens, 
ce qui implique que ce problème 
doit être résolu. 
 

06.08  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Mevrouw de minister, we zijn 

het alvast eens over het feit dat dit onrechtvaardig is. Het gaat om een 
groep kwetsbare mensen, niet om de grootverdieners, niet de mensen 
met de hoge pensioenen. Het gaat om mensen voor wie elke euro telt. 
Zij hebben het geluk om een tweede pensioenpijler te hebben, maar 
ze hebben de pech dat het maar een heel bescheiden pijlertje is. Dat 
die kleine aanvulling voor de volle honderd procent wordt wegbelast, is 
onaanvaardbaar en onrechtvaardig. 
 
Laat ons dat probleem dringend aanpakken, al dan niet binnen de 
pensioenhervorming, maar wel nog tijdens deze legislatuur. 
 

06.08  Dieter Vanbesien (Ecolo-

Groen): Nous partageons l'avis 
selon lequel cette situation est 
injuste et touche des personnes 
pour qui chaque euro compte. 
Elles ont la chance d'avoir un 
deuxième pilier de pension, même 
s'il ne s'agit que d'un petit pilier. Il 
est alors tout à fait inacceptable 
que ce petit pilier soit réduit à néant 
par le biais de la fiscalité. Une 
rectification immédiate s'impose.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

07 Vraag van Ellen Samyn aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, Personen 

met een handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "Extra kredieten voor het aanvullend pensioen 
van contractuele ambtenaren van lokale besturen" (55036691C) 

07 Question de Ellen Samyn à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes handicapées, 

Lutte contre la pauvreté et Beliris) sur "Les crédits additionnels pour la pension complémentaire des 
contractuels des administrations locales" (55036691C) 
 

07.01  Ellen Samyn (VB): Mevrouw de minister, in de laatste 

begrotingscontrole wou u 80 miljoen euro extra vrijmaken om lokale 
besturen financieel te ondersteunen bij de opbouw van de tweede 
pensioenpijler voor contractuele ambtenaren. De cijfers tonen aan dat 
voornamelijk besturen uit het Vlaams en Brussels Hoofdstedelijk 
Gewest hiervan werk gemaakt hebben en de Waalse lokale besturen 
in mindere mate. We zijn intussen bijna twee jaar verder, nadat Belfius 
en Ethias het beheer van het consortium opzegden. 
 
Mevrouw de minister, wil u in deze extra kredieten voorzien als 
beloning voor lokale besturen die wel werk gemaakt hebben van een 
tweede pensioenpijler voor hun contractuele ambtenaren? Of diende 
dit als financiële ondersteuning voor de lokale besturen die hiervan 
geen werk gemaakt hebben? Zult u dit voorstel opnieuw op tafel leggen 
tijdens de besprekingen over de pensioenhervorming? 

07.01  Ellen Samyn (VB): Lors du 

dernier contrôle budgétaire, la 
ministre a souhaité débloquer 80 
millions d'euros supplémentaires 
pour soutenir financièrement les 
pouvoirs locaux dans la 
constitution du deuxième pilier de 
pension pour les fonctionnaires 
contractuels. Ce sont prin-
cipalement les administrations de 
la Région flamande et de la Région 
de Bruxelles-Capitale qui s'y sont 
attelées.  
 
La ministre remettra-t-elle cette 
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 proposition sur la table lors des 
discussions sur la réforme des 
pensions?  
 

07.02 Minister Karine Lalieux: Mevrouw Samyn, ik verwijs naar het 

antwoord op dezelfde vraag in de laatste commissievergadering. Er 
werd een engagement genomen om hiervoor een oplossing te vinden 
in de komende maanden, met oog voor de budgettaire situatie en de 
voorzienbaarheid voor de besturen. 
 
Die oplossing is er vandaag nog niet, maar deze regering is niet blind 
voor de realiteit van de verschillende gemeenten en lokale 
administraties. 
 

07.02  Karine Lalieux, ministre: 

L'engagement a été pris de trouver 
une solution à ce problème dans 
les mois à venir. La solution 
n'existe pas aujourd'hui, mais le 
gouvernement n'est en aucun cas 
aveugle à la réalité des 
administrations locales.  
 

07.03  Ellen Samyn (VB): Mevrouw de minister, ik dank u voor het 

antwoord. Sta mij toe te zeggen dat het opnieuw de Vlaamse 
provincies en de plaatselijke Vlaamse besturen waren die het heft toen 
in eigen handen namen en onmiddellijk na die beslissing in 2021 naar 
een oplossing voor hun contractuele ambtenaren zochten. 
 
U zult zich ongetwijfeld ook herinneren dat er op 7 december 2021 nog 
geen oplossing voor de Waalse contractuele ambtenaren was en dat 
men toen de hulp van de federale regering inriep. Zou het kunnen dat 
de betrokken overheid het probleem een beetje heeft onderschat? 
 
Ik hoor dat er momenteel nog geen oplossing is. Ik zal hierop zeker 
terugkomen. 
 

07.03  Ellen Samyn (VB): Le 

7 décembre 2021, il n'y avait 
toujours pas de solution pour les 
fonctionnaires contractuels wal-
lons.  
 
Par la suite, l'aide du gouver-
nement fédéral a été invoquée. Se 
pourrait-il que l'autorité concernée 
ait elle-même quelque peu sous-
estimé le problème?  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

08 Vraag van Ellen Samyn aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, Personen 

met een handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "De terugvordering van het rustpensioen" 
(55036692C) 

08 Question de Ellen Samyn à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes handicapées, 

Lutte contre la pauvreté et Beliris) sur "Le recouvrement de la pension de retraite" (55036692C) 
 

08.01  Ellen Samyn (VB): Mevrouw de minister, ik heb een 

schrijnende getuigenis ontvangen van een persoon wiens volledige 
rustpensioen werd teruggevorderd omdat zijn inkomsten uit werk hoger 
lagen dan het wettelijk bepaalde bedrag van 7.389 euro. Hij moest 
echter niet gewoon het bedrag terugbetalen dat hij boven dit plafond 
verdiende, maar het volledige ontvangen rustpensioen. 
 
Deze persoon ging met vervroegd pensioen nadat hij 38 jaar samen 
met zijn echtgenote een bakkerij uitbaatte. Hij maakte deze keuze om 
voor zijn vrouw te zorgen, die te kampen had met verschillende 
medische problemen. In de betrokken periode kluste hij bij als 
schoolbuschauffeur. Wegens de nijpende tekorten op de arbeidsmarkt 
smeekte de school hem om dat te blijven doen. Hij kwam hieraan 
tegemoet om de school en de ouders uit de nood te helpen, maar het 
had helaas een financieel drama voor hemzelf tot gevolg. De 
betrokkene gaf aan dat hij niet proactief geïnformeerd werd door de 
Pensioendienst. 
 
Ik heb een aantal vragen voor u. Het is helaas het zoveelste voorbeeld 
van een persoon die slecht geïnformeerd werd over de gevolgen van 
bepaalde keuzes. Welke acties zult u in dit kader ondernemen om 
personen in deze situatie beter te informeren? Zult u rekening houden, 
bijvoorbeeld in het kader van de non-take-up van sociale rechten, met 

08.01  Ellen Samyn (VB): J'ai reçu 

le témoignage d'un homme à qui 
on réclame le remboursement de 
l'entièreté de sa pension de retraite 
au motif que ses revenus étaient 
supérieurs au montant légal de 
7 389 euros. Après 38 ans de 
carrière, l'homme a pris sa pension 
anticipée afin de pouvoir s'occuper 
de son épouse malade. Il exerçait 
une activité complémentaire 
comme chauffeur de bus scolaire. 
Vu la pénurie de chauffeurs, l'école 
l'a supplié de poursuivre cette 
activité. Or, le Service fédéral des 
Pensions ne l'avait pas informé des 
conséquences de cette décision. 
 
Comment pourrait-on mieux 
informer nos concitoyens de tels 
problèmes, en prêtant parti-
culièrement attention aux 
personnes qui ne maîtrisent pas 
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mensen die digitaal ongeletterd zijn? Staat u achter de beslissing van 
de Pensioendienst, die op deze manier te werk gaat? Zult u een 
voorstel doen om dit te veranderen tijdens de besprekingen over de 
pensioenhervorming?  
 

les outils numériques? Ce point 
pourrait-il également être intégré 
dans les discussions relatives à la 
réforme des pensions?  
 

08.02 Minister Karine Lalieux: Mevrouw Samyn, ik betreur de situatie 

van de heer in kwestie. U kunt hem attent maken op de mogelijkheid 
om een kwijtschelding te vragen. In functie van zijn materiële of sociale 
situatie kunnen dus verzachtende maatregelen worden toegekend. 
 
Aan elke pensioenbeslissing wordt een bijlage toegevoegd waarin alle 
regels omtrent toegelaten beroepsactiviteiten worden uitgelegd en 
verder verduidelijkt aan de hand van concrete voorbeelden. Ook alle 
jaargrenzen die van toepassing zijn, worden in deze bijlage 
opgenomen, evenals de gevolgen van een overschrijding van deze 
grenzen. Er wordt ook uitdrukkelijk verwezen naar onze website met 
bijkomende en actuele informatie. 
 
De meest recente versie van de grensbedragen wordt steeds up-to-
date gehouden op de website van de FPD. Op deze website is ook alle 
informatie in verband met toegelaten beroepsactiviteiten terug te 
vinden. In alle briefwisseling met de betrokkene wordt ook melding 
gemaakt van de gratis pensioenlijn 1765, waar men gepersonaliseerde 
informatie kan ontvangen over de pensioendossiers. Hier kan men 
onder meer vragen welke beroepsactiviteiten nog mogen worden 
uitgeoefend, wat het toegelaten grensbedrag is in het persoonlijke 
dossier en wat de andere verplichtingen en gevolgen zijn. Burgers 
kunnen ook een afspraak maken in een pensioenpunt.  
 
Het departement Onderwijs informeert scholen onder meer via 
omzendbrieven. Scholen en hun personeelsdiensten zijn dus op de 
hoogte van de gevolgen voor het pensioen wanneer een vervroegd 
gepensioneerde meer dan het grensbedrag bijverdient. Als werkgever 
hebben zij ook hun rol te spelen. 
 
In geval van een overschrijding wordt het pensioen verminderd in 
verhouding tot het percentage van die overschrijding. Enkel indien het 
inkomen dus 100 % boven de grens ligt, wordt het pensioen voor dat 
jaar geschorst. Dit is een versoepeling van de regel, want in 2015 was 
er bij 25 % overschrijding reeds een volledige schorsing. 
 
Ik wil toch nog even herhalen dat het niet de bedoeling is dat 
werkenden met pensioen gaan om dan de krapte op de arbeidsmarkt 
aan te pakken. Er wordt reeds jaren op ingezet om mensen net minder 
snel met pensioen te laten gaan. Daarom ook zijn de inkomensgrenzen 
bij een vervroegde pensionering beperkt.  
 

08.02  Karine Lalieux, ministre: La 

situation de cet homme est 
regrettable. Il peut faire usage de la 
possibilité de remise de dette sur la 
base de sa situation matérielle ou 
sociale. Toute décision de pension 
est accompagnée d'une annexe 
contenant toutes les règles 
relatives aux activités pro-
fessionnelles autorisées, aux 
limites annuelles et aux con-
séquences d'un dépassement. Il y 
est fait référence au site web du 
Service fédéral des Pensions et la 
correspondance fait toujours 
mention de la ligne pension 
gratuite 1765. Les citoyens peu-
vent également prendre rendez-
vous dans un Pointpension. 
 
Les écoles sont informées par les 
départements d'enseignement 
respectifs au moyen de circulaires. 
Par conséquent, elles sont au 
courant des conséquences 
lorsqu'un pensionné dépasse le 
plafond de rémunération. En leur 
qualité d'employeur, elles ont 
également un rôle à jouer à cet 
égard.  
 
En cas de dépassement du 
plafond, la pension est réduite au 
pro rata de ce dépassement. Si le 
revenu se situe 100 % au-dessus 
du plafond, le droit à la pension est 
suspendu cette année-là. Il s'agit 
déjà d'un assouplissement par 
rapport à 2015; à l'époque, la 
suspension s'appliquait déjà à 
partir de 25 %. 
 
Le but n'est bien entendu pas que 
la population active parte 
anticipativement à la retraite pour 
ensuite aller combler les pénuries 
sur le marché du travail. C'est la 
raison pour laquelle les plafonds de 
revenus en cas de retraite 
anticipée sont limités.  
 

08.03  Ellen Samyn (VB): Mevrouw de minister, wat dat laatste betreft, 

hebt u natuurlijk gelijk. Het is niet de bedoeling dat men met vervroegd 
pensioen gaat, maar in zijn specifiek geval was er geen andere keuze, 
omdat hij voor zijn echtgenote moest zorgen. Ik zal uw antwoord zeker 

08.03  Ellen Samyn (VB): Ce cas 

prouve une fois de plus à quel point 
certaines personnes sont mal 
informées. L'employeur aurait 
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doorgeven aan de persoon in kwestie, zodat hij weet waar hij 
terechtkan. 
 
Wij hebben het in de commissie al herhaaldelijk gehad over het belang 
van goede en correcte informatie voor de burger. Uit het schrijnende 
geval dat ik daarnet heb geschetst, blijkt nog maar eens hoe slecht 
sommige personen worden geïnformeerd, op alle vlakken, want ook de 
werkgever had hem moeten informeren. Mensen zijn soms simpelweg 
niet op de hoogte van hun dossier en/of hun sociale rechten. Dat blijkt 
nog maar eens uit dit geval. Wat echter vooral erg is in dit dossier, is 
dat die persoon het slachtoffer is geworden van zijn goede daden en 
zijn gevoel voor burgerzin, want hij wou echt iets goeds doen, maar 
moest de financiële gevolgen daarvan dragen. Ik hoop echt dat zulke 
drama’s in de toekomst vermeden kunnen worden.  
 

également dû informer l'intéressé. 
Le pire est que celui-ci est victime 
de ses bonnes actions et de son 
civisme.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 

 

09 Vraag van Wim Van der Donckt aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, 

Personen met een handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "De voordelige tantièmes in het 
ambtenarenpensioen" (55036768C) 

09 Question de Wim Van der Donckt à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes 

handicapées, Lutte contre la pauvreté et Beliris) sur "Les tantièmes préférentiels dans la pension de 
fonctionnaire" (55036768C) 
 

09.01  Wim Van der Donckt (N-VA): Mevrouw de minister, 

ongetwijfeld kreeg u kennis van het verslag van 7 april 2023 van het 
Rekenhof dat een aantal problemen aankaart in de regelgeving inzake 
het systeem van voordelige tantièmes in de ambtenarenpensioenen. 
Bovendien stelt het ook problemen vast bij de controle door de 
Federale Pensioendienst (FPD) op de naleving van het systeem. Het 
Rekenhof concludeert op basis van zijn audit dat dringend moet 
worden onderzocht of de ongelijke behandeling die uit het systeem 
voortvloeit, nog steeds maatschappelijk kan worden gerechtvaardigd. 
 
Hebt u nota genomen van de door het Rekenhof vastgestelde 
problemen in de regelgeving inzake de tantièmes? Zo ja, zult u actie 
ondernemen? 
 
Tijdens het onderzoek gaven de betrokken overheden, de FOD 
Financiën en de Vlaamse Belastingdienst, aan dat bepaalde 
categorieën ambtenaren – ik spreek niet enkel over de douaniers, 
waarover we recent nog gedebatteerd hebben en waarvoor de 
wetgever nog een sneer uit de pan kreeg van het Rekenhof – worden 
geconfronteerd met een ongelijke behandeling. Zult u hier iets aan 
doen? 
 
Bent u op de hoogte van de bij de controle door de FPD vastgestelde 
problemen inzake de naleving van het systeem? Zult u desgevallend 
op dat punt ingrijpen en bijkomende instructies geven aan de FPD? 
 
Vindt u het huidige gunstregime van voordelige tantièmes nog te 
rechtvaardigen? Indien dit niet het geval zou zijn, zult u dit ook mee 
opnemen in uw grote pensioenhervorming? Met andere woorden, zult 
u op dat punt de wet wijzigen? 
 

09.01  Wim Van der Donckt (N-

VA): Le 7 avril 2023, la Cour des 
comptes a soulevé certains 
problèmes concernant le système 
des tantièmes préférentiels dans le 
régime de pensions des fonction-
naires. La Cour se demande si 
l'inégalité de traitement résultant 
du système est toujours 
socialement justifiable. 
 
Qu'en pense la ministre? En 
tiendra-t-elle compte dans sa 
réforme des pensions?  
 

09.02 Minister Karine Lalieux: Ik heb het rapport van het Rekenhof 

samen met mijn administratie bestudeerd. Het rapport bevat zowel 
technische als enkele meer fundamentele aanbevelingen. Wat de 
technische aanbevelingen betreft, onderzoekt mijn dienst wat we 

09.02  Karine Lalieux, ministre: 

Mes services examinent les 
recommandations techniques du 
rapport. La réforme des tantièmes 
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kunnen verbeteren. Wat de meer fundamentele aanbevelingen betreft, 
deel ik hier graag mijn standpunt. 
 
Het hervormen van de preferentiële tantièmes is in de vorige legislatuur 
aangevat. Het is niet opnieuw opgenomen in het regeerakkoord dat ik 
uitvoer. Zoals in het rapport staat, zijn de preferentiële tantièmes 
ontstaan om het risico van zware beroepen te compenseren. De vorige 
regering wou een globale regeling voor de erkenning van zware 
beroepen, maar mijn voorganger is er niet in geslaagd een akkoord te 
sluiten. Dit dossier is dus nog steeds in handen van het sociaal overleg. 
 
Wat uw tweede vraag betreft, moeten de betrokken diensten 
ongelijkheden melden via hun voogdijminister. Het is niet de taak van 
de FPD om aanpassingen van de statuten en regels op te volgen. De 
situaties waarbij een ongelijke behandeling is vastgesteld, worden zo 
snel mogelijk weggewerkt. 
 
Wat uw derde vraag betreft, blijft de werkgever in principe 
verantwoordelijk voor deze gegevens. Er lopen wel besprekingen met 
de RSZ om de gegevens in de DmfA en Capelo verder te verbeteren 
en anomalieën beter te detecteren, ook door meer steekproeven in de 
overheidssector. Ook de FPD voert bepaalde controles uit op de 
loopbaangegevens, maar hij doet geen externe controles bij 
overheidswerkgevers: dat is de taak van de RSZ. 
 

préférentiels a débuté sous la 
précédente législature, mais ce 
dossier est lié à celui de la 
reconnaissance des métiers 
lourds, un aspect qui n'est pas 
prévu dans l'accord de gouverne-
ment. Le dossier est toujours aux 
mains des partenaires sociaux. 
 
Les inégalités de traitement de 
dossiers doivent être signalées et 
résolues aussi rapidement que 
possible. Il n'appartient pas au SFP 
d'assurer un suivi en matière de 
modification des statuts et de 
règles. L'employeur reste 
responsable des données relatives 
à la carrière.  
 

09.03  Wim Van der Donckt (N-VA): Mevrouw de minister, ik heb 

uiteraard uw standpunt ter zake gelezen. U koppelt dat inderdaad aan 
de erkenning van zware beroepen. Uw standpunt aangaande het 
gunstregime is me bekend, maar misschien zou u daar vandaag nog 
iets aan toevoegen. Klaarblijkelijk niet dus. 
 
Hoe zit het nu met het sociaal overleg rond de zware beroepen, 
waarnaar u steevast verwijst? Ik lees dat u meent dat er 
overkoepelende oplossingen moeten komen voor de erkenning van de 
zware beroepen. Die zouden moeten worden uitgewerkt door de 
sociale partners. Ik lees verder nog dat u niet van plan bent de wet te 
wijzigen zolang het sociaal overleg loopt. 
 
Hoe zit het precies met dat sociaal overleg? Ik val in herhaling en 
verontschuldig me daar alvast voor, maar u zal me wellicht graag een 
antwoord geven. 
 

09.03  Wim Van der Donckt (N-

VA): La ministre lie les métiers 
pénibles à cet élément, mais elle 
ne veut pas modifier la loi tant que 
la concertation sociale sur ce sujet 
se poursuit. Il est regrettable qu'elle 
ne fournisse pas davantage d'infor-
mations sur cette concertation à 
laquelle elle se réfère 
systématiquement.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

10 Vraag van Dieter Vanbesien aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, 

Personen met een handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "De toegang tot het 
pensioenkadaster" (55036832C) 

10 Question de Dieter Vanbesien à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes 

handicapées, Lutte contre la pauvreté et Beliris) sur "L'accès au cadastre des pensions" (55036832C) 
 

10.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Mevrouw de minister, het 

Pensioenkadaster bevat de gegevens van alle uitbetaalde wettelijke en 
aanvullende pensioenvoordelen vanaf 1980. Alle instellingen die 
pensioenvoordelen betalen, zijn er wettelijk toe verplicht aangifte te 
doen van die betalingen. Die databank bevat met andere woorden alle 
gegevens die noodzakelijk zijn om te controleren of de pensioen-
uitkeringen van parlementsleden of anderen boven 120 % van het 
plafond-Wijninckx uitkomen. Ik heb vernomen dat de pensioen-
medewerkers hier in de Kamer toegang gevraagd hebben en gekregen 

10.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-

Groen): Le cadastre des pensions 
contient les données relatives à 
toutes les pensions légales et 
complémentaires versées à partir 
de 1980. J'ai appris que la 
Chambre avait demandé et obtenu 
l'accès à cette banque de données.  
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tot de databank. 
 
Is het correct dat het Parlement in het verleden al toestemming heeft 
gekregen het Pensioenkadaster te consulteren? Wanneer werd die 
toestemming gegeven? 
 
Kunt u bevestigen dat het Parlement hiervoor eerst toestemming moest 
krijgen van de privacycommissie? Zo ja, kunt u mij dat advies 
bezorgen? 
 
Kunt u mij zeggen welke parlementaire assemblees toegang tot dat 
kadaster hebben gekregen? Werd het kadaster ook effectief 
geconsulteerd door die diensten? 
 
Tot slot, is het in theorie technisch mogelijk via die weg zicht te krijgen 
op alle pensioenuitkeringen van de parlementsleden en de 
toepasselijke wetgeving af te dwingen? 
 

Quand cette autorisation lui a-t-elle 
été accordée? N'était-ce en-
visageable qu'avoir avoir sollicité 
l'avis de l'Autorité de protection des 
données (APD)? La ministre peut-
elle nous fournir cet avis? Quelles 
assemblées parlementaires ont 
obtenu l'accès au cadastre? Est-il 
désormais techniquement possible 
d'avoir une vue d'ensemble de 
toutes les allocations de pension 
des parlementaires et d'imposer, 
dès lors, que la législation soit 
appliquée?  
 

10.02 Minister Karine Lalieux: Mijnheer Vanbesien, laat ik beginnen 

met uw laatste vraag. Inderdaad, de gegevens in het Pensioen-
kadaster zouden het Parlement moeten toelaten om de naleving van 
de wettelijke regels te controleren. Het Pensioenkadaster bevat in 
principe de gegevens over alle uitbetaalde pensioenen, zowel de 
wettelijke als de aanvullende, die meegeteld moeten worden voor de 
toepassing van de wettelijke maxima. 
 
Wat uw andere vraag betreft, wil ik erop wijzen dat het 
Pensioenkadaster deel uitmaakt van het netwerk van de sociale 
zekerheid. De toegang tot de gegevens uit dat netwerk verloopt via de 
Kruispuntbank van de Sociale Zekerheid en niet rechtstreeks via de 
Federale Pensioendienst. 
 
Wat de demarches betreft die al dan niet door het federale Parlement 
werden ondernomen om toegang te verkrijgen tot de gegevens in het 
Pensioenkadaster, kunt u het best contact opnemen met de diensten 
van de Kamer zelf, aangezien dat niet onder mijn bevoegdheid valt. 
Wat de andere parlementaire assemblees betreft, kunt u uw vraag 
richten tot de minister van Sociale Zaken, die bevoegd is voor de 
Kruispuntbank van de Sociale Zekerheid. Ik heb geen nadere 
informatie. 
 

10.02  Karine Lalieux, ministre: Le 

Parlement devrait effectivement 
pouvoir contrôler le respect des 
règles légales sur la base des 
données issues du cadastre des 
pensions. Ce cadastre contient en 
principe les données relatives 
aussi bien aux pensions légales 
qu'aux pensions complémentaires. 
Par ailleurs, le cadastre des 
pensions fait partie du réseau de la 
sécurité sociale et l'accès aux 
données de ce réseau s'effectue 
par le biais de la Banque Carrefour 
de la Sécurité Sociale (BCSS) et 
non directement par le biais du 
Service fédéral des Pensions. 
 
Pour des informations sur les 
démarches entreprises par la 
Chambre pour accéder au 
cadastre des pensions, 
M. Vanbesien peut contacter les 
services de la Chambre. En ce qui 
concerne les autres assemblées 
parlementaires, il peut s'adresser 
au ministre des Affaires sociales, 
qui est compétent pour la BCSS.  
 

10.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Mevrouw de minister, 

bedankt voor uw antwoord. We zullen onze vragen stellen aan uw 
collega voor Sociale Zaken. 
 

 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 

11 Vraag van Dieter Vanbesien aan Karine Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke Integratie, 

Personen met een handicap, Armoedebestrijding en Beliris) over "De opvolging van het dossier over 
het weddesupplement en de pensioenen" (55036833C) 

11 Question de Dieter Vanbesien à Karine Lalieux (Pensions et Intégration sociale, Personnes 

handicapées, Lutte contre la pauvreté et Beliris) sur "Le suivi du dossier relatif au supplément de 
traitement et aux pensions" (55036833C) 
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11.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Mevrouw de minister, net 

zoals een aantal andere collega's bevraag ik u regelmatig over het 
weddesupplement voor de pensioenen, omdat veel burgers getroffen 
worden door het uitblijven van een rechtzetting. Zij zijn afhankelijk zijn 
van die rechtzetting om het pensioen te kunnen genieten waarop zij 
recht hebben. Graag had ik van u een update gekregen over dit 
dossier. 
 
Wat is de stand van zaken? Bent u nog steeds van plan om tot een 
gemeenschappelijke oplossing te komen voor alle geïmpacteerden? Is 
het nog steeds uw ambitie om tijdens deze legislatuur tot een oplossing 
te komen? Hebt u zicht op een landingsdatum?  
 
Bij de presentatie van uw beleidsnota hebt u duidelijk gemaakt dat, 
specifiek met betrekking tot de weddesupplementen van bepaalde 
burgers en militair personeel, de inspecteur van Financiën een 
verschillende behandeling wil voor burgerlijk verplegend personeel en 
militair verplegend personeel. Die laatste groep heeft immers een 
specifiek regime met een preferentieel tantième. Betekent dit dat die 
laatste groep een unieke regularisatie moet krijgen of zullen hun 
weddesupplementen geen aanleiding geven tot bijkomende 
pensioenrechten? 
 

11.01  Dieter Vanbesien (Ecolo-

Groen): Dans le dossier relatif au 
supplément de traitement pour les 
pensions, le fait qu'une rectification 
se fasse attendre affecte de 
nombreux citoyens. L'Inspection 
des finances souhaite mettre en 
place des régimes différents pour 
le personnel soignant civil et pour 
le personnel soignant militaire.  
 
La ministre s'efforce-t-elle encore 
d'arriver à une solution commune 
sous la législature actuelle?  
 

11.02 Minister Karine Lalieux: Mevrouw de voorzitster, mijnheer 

Vanbesien, de vorige regering heeft inzake de pensioenen beslist een 
reeks dossiers over weddetoeslagen die al meerdere jaren hangende 
waren, niet te behandelen. 
 
Daardoor ontstond onzekerheid, zowel voor gepensioneerde 
ambtenaren als voor de verschillende publieke werkgevers. De 
gepensioneerden weten niet wat hun uiteindelijke pensioenbedrag zal 
zijn. De publieke werkgevers weten niet of ze nog pensioenbijdragen 
zullen moeten terugstorten. 
 
Om het probleem op te lossen, heb ik voorgesteld alle hangende 
dossiers goed te keuren en tegelijk als compromis de procedure voor 
de erkenning van weddetoeslagen in de toekomst te wijzigen. In de 
toekomst zou eerst een formeel advies moeten worden gevraagd aan 
de regering over de erkenning van de weddetoeslag voor het pensioen, 
vooraleer de weddetoeslag ingevoerd zou mogen worden. Dat is mijn 
voorstel voor de toekomst. 
 
De budgettaire gevolgen van die erkenning zijn reeds gekend en 
gedeeld met de regering. 
 
De staatssecretaris voor Begroting stelde echter dat wij niet konden 
beslissen de bewuste dossiers te erkennen vooraleer wij ook wisten 
hoeveel pensioenbijdragen teruggestort moesten worden in geval van 
niet-erkenning. 
 
Om die reden heb ik alle administraties en instellingen gevraagd na te 
gaan of er al dan niet, en hoeveel, bijdragen zijn betaald. 
 
Terwijl dat werk aan de gang was, heeft de staatssecretaris voor 
Begroting echter al een negatief advies uitgebracht om drie redenen, 
zijnde de verhoging van de pensioenuitgaven, de operationele lasten 
bij de FPD en de onzekerheid over de kosten in geval van niet-
erkenning. 
 

11.02 Karine Lalieux, ministre: En 

matière de pensions, le 
gouvernement précédent a décidé 
de ne pas traiter une série de 
dossiers relatifs à des suppléments 
de traitement qui étaient en 
suspens depuis plusieurs années. 
Cela a créé une incertitude pour les 
fonctionnaires retraités et les 
différents employeurs publics. Par 
conséquent, j'ai proposé 
d'approuver tous les dossiers en 
suspens et de modifier en même 
temps, à titre de compromis, la 
procédure de reconnaissance des 
suppléments de traitement à 
l'avenir. Dorénavant, un avis formel 
devrait être préalablement sollicité 
auprès du gouvernement. Les 
conséquences budgétaires ont été 
communiquées au gouvernement. 
Selon la secrétaire d'État au 
Budget, nous ne pouvions pas 
décider de reconnaître les dossiers 
en question avant de savoir 
combien de cotisations de pension 
devraient être restituées en cas de 
non-reconnaissance. Pour cette 
raison, j'ai demandé à toutes les 
administrations et institutions de 
vérifier ce point.  
 
Toutefois, la secrétaire d'État a 
également émis un avis négatif en 
raison de l'augmentation des 
dépenses de pension, de la charge 
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Het niet-akkoord leidt er op dit moment toe dat de Federale 
Pensioendienst niet kan overgaan tot de erkenning van die 
weddesupplementen. 
 
Om een formeel besluit van de hele regering over de kwestie te 
verkrijgen, zal ik in de komende weken de kwestie op de agenda van 
de regering plaatsen. Ik wil een echt antwoord van de regering, omdat 
het een spelletje is tussen (…) 
 

opérationnelle auprès du SFP et de 
l'incertitude quant aux coûts en cas 
de non-reconnaissance. L'absence 
d'accord a pour conséquence que 
le SFP ne peut procéder à la 
reconnaissance de ces supplé-
ments de traitement. Afin d'obtenir 
une décision formelle, je mettrai 
cette question à l'ordre du jour du 
gouvernement dans les semaines 
à venir.  
 

11.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Mevrouw de minister, u zegt 

dat er een negatief advies van de staatssecretaris voor Begroting is, 
maar dat is niet bindend. De regering kan nog altijd de beslissing 
nemen die ze denkt te moeten nemen. Wij hebben gisteren in de 
commissie voor Financiën tijdens een interpellatie van een collega 
vernomen hoeveel keer het advies van de staatssecretaris niet werd 
gevolgd door de regering. Dat blijkt dus regelmatig te gebeuren. 
 
Ik ben het met u eens dat het tijd wordt dat de regering hierin een 
duidelijk standpunt inneemt en een duidelijke beslissing neemt. Ik 
moedig u aan om dit op de tafel te leggen. Ik kijk samen met u uit naar 
die beslissing. 
 

11.03  Dieter Vanbesien (Ecolo-

Groen): Un avis négatif de la 
secrétaire d'État au Budget n'est 
pas contraignant. Il arrive réguliè-
rement que le gouvernement ne 
suive pas ces avis.  
 

Het incident is gesloten. 
L'incident est clos. 
 
De openbare commissievergadering wordt gesloten om 16.14 uur. 
La réunion publique de commission est levée à 16 h 14. 
 
  

 


